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Møde den: 20.05.2014 

1443-413 (Hos Jesper)  

Båndmøde VEST kl. 10.00-12.30 

 

Faste deltagere: Eva Kvistgaard Arent (ST), Jesper Sølund Hansen (AR), Mi-

chael Mejlgaard Udby (BSS), Anne Christine Teglborg (FS), Lisette Prins (HE – 

ordfører) og Esben Højbjerre Larsen (koordinator)   

Gæster: Christian Ramsing, Gitte Stavad, Louise Hauptmann og Birgit Ander-

sen (projektgruppe, fremdriftsreformen) deltog under punkt 1. 

 

REFERAT 

  

 

Punkt 1 Besøg af projektgruppe for fremdriftsreformen  

Beskrivelse Fremlægges af: Projektgruppe 

 

Christian Ramsing, Gitte Stavad, Louise Hauptmann og Birgit 

Andersen opridser status på reformens implementering på AU.  

Se vedhæftede bilag.   

 

Båndet briefer projektgruppen om igangværende aktiviteter og 

kommende initiativer (OBS! Husk at der er oprettet et fælles 

statuspapir under ”Delte dokumenter” på sharepoint, som lø-

bende kan udfyldes med nye bullets).  

 

Referat Projektgruppen har været i SNUK- og UVA-EKA-båndene og skal 

endvidere besøge de tværgående arbejdsgrupper. Der er afholdt 

orienteringsmøde for driftsenheden, og gruppen har pt. stående 

invitationer til forskellige fora. 

 

Overblikstegningen blev gennemgået (uploadet til sharepoint). 

Ramsing: Tegningen er bygget op omkring temaer + afledte akti-

viteter svarende til de krav og muligheder, som reformen inde-

holder. Af de centralt fastsatte krav til universiteterne er automa-

tisk undervisnings- og prøvetilmelding 30 ECTS pr. sem./60 

ECTS pr. studieår den helt store udfordring, også vejlednings-

mæssigt.  Uddannelsesbåndet er orienteret om de muligheder (fx 

studiestartsprøve), som universiteterne kan vælge at gøre brug 

af, men overvejelserne omkring eventuel implementering foregår 

på det enkelte hovedområde. 



 

 

    

Side 2/6 

 

 

 

 

 

Det påpegedes, at aktivitetskravet i forhold til undervisning og i 

forhold til SU er ude af trit. Denne ulighed bør adresseres internt 

på AU. 

 

Lisette spurgte til, hvordan vi sikrer fælles fodslag, når der er 

særskilte processer i gang ude på hovedområderne. Ramsing 

fremførte, at projektgruppen skal være med til at fastholde heli-

kopterblikket ved at holde kontakt med arbejdsgrupperne og lø-

bende opdatere ”tegningen”. Gitte S tilføjer, at tilgangen fra star-

ten har været tværgående – og det bliver den ved med at være. 

Udover at samle op fra de tværgående arbejdsgrupper vil man 

også inddrage båndene, hvilket bl.a. dagens møde er et udtryk 

for.   

 

Jesper ville høre, hvordan vi får de løbende beslutninger (som fx 

omkring barsel) kanaliseret ud. Louise Hauptmann opfordrede 

til, at vi skriver til projektgruppen, i takt med at spørgsmålene 

popper op. Hun påpegede dog, at det i sidste ende er studienæv-

nene, der træffer de konkrete afgørelser – vi kan kun udstikke 

rammer og dessiner.   

 

Punkt 2 Godkende formålsbeskrivelser af netværksgrupper  

Beskrivelse Fremlægges af:  Eva 

Formålsbeskrivelser af netværksgrupperne ligger nu online på 

videndelingsportalen. 

Båndet bedes kigge beskrivelserne igennem og vurdere, om 

beskrivelserne er dækkende. 

 

Referat Det aftaltes, at båndets medlemmer kigger alle formålsbeskrivel-

ser igennem inden næste møde. På næste møde gennemgås for-

målsbeskrivelserne enkeltvis og herudfra laves en generel skabe-

lon.  

Punkt 3 Nedsættelse af arbejdsgruppe for trivsel.au.dk  

Beskrivelse Fremlægges af: Anne 

 

Referat FS ønsker at booste trivsel.au.dk, som lever et stille liv pt. Båndet 

tilslutter sig dette ønske og er generelt positivt stemt over for at 

kunne dele eksisterende viden og kompetencer via en udbygning 

af portalen. Det bemærkes, at trivsel.au.dk i øjeblikket fokuserer 

http://medarbejdere.au.dk/institutter/austudier/vejledernavigation/vejledning-og-studieinformation/arbejdsgrupper/
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uforholdsmæssigt meget på mis-trivsel (fx stress og spiseforstyr-

relse) frem for at anlægge en positiv vinkel på vejen til et sundt 

og afbalanceret studieliv.   

 

Afsnitslederne undersøger hver især, hvor mange kræfter de kan 

kaste ind i foretagenet, udpeger deltagere og melder tilbage til 

Catalina Kjær (FS) så hurtigt som muligt. Gruppens første opga-

ve bliver at lave en prioritering af mulige emner, som skal indgå i 

en projektbeskrivelse. Opstart forventes til efteråret. 

 

Punkt 4 Kort beretning fra NUAS-konference + forskningssam-

arbejde med Rie Thomsen, IUP  

Beskrivelse Fremlægges af: Anne 

 

Referat Anne har været til NUAS-møde i Helsinki. Her blev der taget de 

første spadestik til en konference i efteråret 2015. På tegnebræt-

tet er et samarbejde med bygnings- og biblioteksgruppen om-

kring temaet ”Den studerende i centrum”. Konferencen kan mu-

ligvis afholdes på Færøerne. 

 

Catalina Kjær (FS) har etableret kontakt med Rie Thomsen, lek-

tor ved IUP. Hun forsker i vejledning på videregående uddannel-

ser – et felt der ikke er specielt godt afdækket i vejledningslittera-

turen – og kunne derfor være interessant at indlede et samarbej-

de med. Til efteråret vil Catalina og Rie i fællesskab iværksætte 

en større bibliotekssøgning på vejledningsforskning med fokus 

på videregående uddannelser. Båndet følger op med at invitere 

Rie Thomsen til et møde. Eva bemærkede, at det også kunne væ-

re interessant at inddrage den vejledningsforskning, som finder 

sted på Psykologi.    

Punkt 5 Projektansættelse af Mia – drøftelse og første priorite-

ring af Mias opgaver, herunder systematisk opsamling 

af kollektive vejledningsaktiviteter  

Beskrivelse Fremlægges af Lisette og Jesper  

 

Mia er på rundtur hos alle VEST-enheder mhp. at skabe overblik 

over drift og udvikling.  

 

Lisette beretter om de opgaver, der pt. ligger i pipeline. Jesper 

om det konkrete projekt om kollektive vejledningsaktiviteter. 
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Referat Mia har været på rundtur i enhederne for at lære organiseringen 

og kulturen at kende. Michael har inviteret hende med til kvali-

tetsgruppens næste møde.  

 

Af projekter, som hun umiddelbart kan gå i gang med, er: 

  

 Evaluering af kollektive arrangementer 

 Pilotprojekt: effekten af forsinkelsesvejledning 

 Gecko: “udbyttemåling” af henvendelser 

 Vejledningsstrategi: efter vedtagelsen af ny strategi, arbejde 

på en standard for løbende afrapportering  

 VEST-årsrapport – udarbejdelse af standard 

 Omsætte tal fra beskæftigelsesundersøgelsen til web. 

 

Båndet indstiller til, at Mias tid primært går med udvikle stan-

darder, som kan anvendes fremover, når data skal behandles. 

Her er det især presserende med en fælles model for indberet-

ning af kollektive arrangementer. 

 

Anne betonede det vigtige i, at VEST ikke forfalder til at lægge 

overdreven vægt på tal, men bevarer blikket for, at statistik og ef-

fektmåling kun er en understøttende del af den samlede fortæl-

ling om vejledningen på AU.    

Punkt 6 Kort orientering om kurset i studiekompetencer  

Beskrivelse Fremlægges af: Eva 

 

Referat Kurset i studiekompetencer for studentervejledere fandt sted den 

30. april og var yderst velbesøgt (mere end 50 tilmeldinger).  

 

Studentervejlederne var i det store hele tilfreds med kurset. De 

efterspurgte dog flere cases og derudover mere plads til at ud-

veksle erfaringer med vejledere fra andre studieretninger end de-

res egen. Indholdet var på et meget overordnet niveau, og bør 

måske til næste gang ledsages af en ekstra kursusdag med et fo-

kus på det rent redskabsmæssige.  

 

Se sharepoint for årshjul over temakurser. 

Punkt 7 Bordet rundt 

Beskrivelse Fremlægges af: Alle 
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Dagsordenspunkter til næste møde (o3.06.14): 

 Godkendt strategi – next step?  

 Nyt om fremdriftsreformen 

 Opfølgning på oversættelsesdiskussion 

 Fælles kontrakter til SSV 

 Godkende formålsbeskrivelser af netværksgrupper 

 

Kommende dagsordenspunkter: 

 Nyt om fremdriftsreformen 

 Evaluering af Gecko 

 Overdragelse af ordførerskab + evaluering af båndarbejdet 

 

 

Referat Lisette:  

 Vejledningsstrategien ligger pt. til godkendelse i de øvre lag. 

Båndet afventer spændt. 

 Der har været afholdt et vellykket møde i AU Forum med fo-

kus på studieaktivitet i relation til fremdriftsreformen. Oppe 

at vende var bl.a. de nye reglers konsekvenser for frivilligt 

arbejde ved siden af studierne, hvilket er en kilde til bekym-

ring hos de studerende. Det fremførtes imidlertid, at stude-

rende, som er studieaktive, som regel også er dem, som er 

mest aktive i fritiden. Der vil i den kommende tid blive ar-

bejdet på at indhente forskningsmæssigt belæg for denne an-

tagelse. 

 

Eva: 

 Studiestartsgruppen er i øjeblikket ved at fabrikere et skriv 

til AU KOM omkring mediedækning af studiestarten. Båndet 

får skrivet til gennemsyn inden afsendelse.  

 

Michael: 

 Kvalitetsgruppen har igangsat to processer omkring nye må-

linger i forbindelse med brugen af Gecko:  

1) Skabelon til kvalitetsmåling af vores kollektive arrange-

menter. Der laves en skabelon, som er gennemgående, samt 

særlige moduler der tilpasses til de enkelte arrangementer. 

Sendes via Gecko Event. 2) Effektmåling af daglig vejledning. 

Integrering i alle vejlederes e-mail signaturer, samt autoud-

sendelse til studerende, der har booket samtale via Gecko. 
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Kommende temaer: 

 Studievejledningsfilm på web 

 Studenterstudievejledere i forhold til fremdriftsreformen 

 

 

Dagsordener udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

 


